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PROTOKÓŁ NR 0012.4.9.2020 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu  17 listopada 2020r. 

 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Budżet Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021r.  
 

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt Uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021r. 
4. Podsumowanie covid. 
5. Sprawy bieżące: 
 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2021 roku stawek 
opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na 
parkingach strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
wydania dyspozycji usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienia od jego 
usunięcia.  
 

• Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu roboczym 
M51 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój Nr XXI/237/2007 z dnia 20 grudnia 2007r., opublikowaną w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 31, poz. 678 z dnia 21 
lutego 2008r.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Centrum o symbolu roboczym C83 w 
Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój Nr 
XII/128/2007 z dnia 28 czerwca 2007r., opublikowaną w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 159, poz. 2977 z dnia 24 września 
2007r.  
 

• Projekt uchwały w sprawie Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego. 
 

• Pismo w sprawie przekazania stosownych gruntów pod budowę nowej 
Komendy Policji i wsparcia finansowego projektu tejże budowy. 
 

• Pismo w sprawie podjęcia działań w mających na celu poprawę 
oznakowania dróg pożarowych. 
 

• Pismo w sprawie petycji/wniosku mieszkańców oś. Zofiówka w sprawie 
wprowadzenia strefy zamieszkania. 
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•  Wszczęcie postępowania nadzorczego ws uchwały XII.117.2020r. RM. 
Jastrzębie-Zdrój. 
 

• Wszczęcie postępowania nadzorczego ws uchwały XI.104.2020r. RM 
Jastrzębie-Zdrój. 
 

• Rozstrzygnięcie nadzorcze ws uchwały XI.104.2020 RM Jastrzębie-Zdrój. 
 

6.  Wolne głosy i wnioski.  
 
7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 13 października 2020r.  
 
8. Zakończenie posiedzenia. 
 

 
 

 
Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Samorządu Terytorialnego – Tadeusz Markiewicz.  
 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
 
Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.3.  
Budżet Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021r.  
 

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt Uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021r. 
 

Projekty uchwał przedstawił i omówił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Radni odbyli dyskusję w tym temacie. 
 
Radny Andrzej Matusiak zgłosił:  
- prośbę o przygotowanie na Komisję Rewizyjną wykaz wszystkich projektów,  
zaprojektowanych  w ostatnich pięciu lat,  jakie były koszty, które z nich zostały 
zrealizowane. 
- prośbę o zaproszenie na Komisję Rewizyjną Dyrektora DPS, bądź osoby w 
zastępstwie, w sprawie omówienia oczekiwania na wolne miejsce w DPS-ie.  
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Głosowanie radnych: 
 

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –2. 
 
 

• Projekt Uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021r.  
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 
 

Ad.4.  
Podsumowanie covid. 
 
Komendant Straży Miejskiej Grzegorz Osóbka przedstawił  informacje na temat 
działań jastrzębskiej Straży Miejskiej podejmowanych w okresie pandemii.  
 
Materiał opisowy oraz tabelaryczny w zakresie wyszczególnionych wydatków 
poniesionych w związku z covid- 19 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.5.  
Sprawy bieżące: 
 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2021 roku stawek 
opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na 
parkingach strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
wydania dyspozycji usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienia od jego 
usunięcia 

 
Projekt uchwały omówił Komendant Straży Miejskiej Grzegorz Osóbka. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 
 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu roboczym 
M51 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój Nr XXI/237/2007 z dnia 20 grudnia 2007r., opublikowaną w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 31, poz. 678 z dnia 21 
lutego 2008r.  

 
Projekt uchwały omówiła Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury 
Urzędu Miasta.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Centrum o symbolu roboczym C83 w 
Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój Nr 
XII/128/2007 z dnia 28 czerwca 2007r., opublikowaną w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 159, poz. 2977 z dnia 24 września 
2007r.  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego. 
 

Projekt uchwały omówiła Barbara Więckowska – Naczelnik Wydziału Dialogu 
Społecznego Urzędu Miasta 
 
Urszula Sobik 
Kto wpadł na ten pomysł 50/50? Kto będzie decydował, jaki okołomiejski projekt 
będzie wykonany? 
 
Barbara Więckowska 
Mieszkańcy w czasie głosowania.  
 
Urszula Sobik 
Miałam telefony od sołtysów w tej sprawie. Pieniądze sołtysów były zawsze 
punktem niezgody przewodniczących osiedlowych, pamiętam to już od wielu lat. 
Budżet obywatelski i fundusz sołecki to są jedyne pieniądze, jakie sołectwo ma, 
sołectwa w stosunku do miasta robi się 5 procent a 50 w mieście. nie mam do 
tego pretensji, że basen kino czy park jest w mieście, ale do tej pory sołtysi 
wykorzystują te pieniądze na chodniki, oświetlenie, na bezpieczeństwo. Ten 
punkt absolutnie mi się nie podoba, przy czym rozumiem, że można wspólnie 
robić inwestycje. Konsultacje z sołtysami wykazały, że zgodzili się na 10 procent, 
a nie na 50. Odebranie tych możliwości sołtysom, jest to pozbawienie szansy 
robienia czegokolwiek w danej dzielnicy. Nawet jak będzie głosowanie 
ogólnomiejskie jesteśmy na straconej pozycji.  
 
Barbara Więckowska 
Zadanie ogólnomiejskie jest to zadanie, które należy rozumieć, realizowany na 
obszarze większym niż jedna jednostka pomocnicza lub kierowany do ogółu 
mieszkańców, jeśli złożą dwa sołectwa lub wniosek będzie dotyczył trzech 
sołectw, to tak naprawdę zyskujecie na tym.  
 
Urszula Sobik 
Dwa sołectwa w tej chwili też mogły składać wspólne propozycje. Borynia ze 
Skrzeszowicami mogły składać wspólne propozycje.  
 
 
Barbara Więckowska 
Nigdy nie składały wspólnych propozycji, każde sołectwo składało we własnym 
zakresie, one graniczyły ze sobą, wychodziło na to, że to jest wspólna 
inwestycje. Jeśli chodzi o głosowanie to sołectwa zawsze najbardziej aktywniej 
głosują, dominują w głosowaniach.  
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Urszula Sobik 
Jestem przeciwna temu. 
 
Anna Hetman 
Może za chwilę się okazać, że w Jastrzębiu sołectwo nie będzie, a staną się 
dzielnicami.  Co do wysokości podziału środków 50/50 nie było z naszej strony 
wskazówek co do proporcji, to zostało wypracowane podczas spotkań.  
 
Barbara Więckowska 
Pierwotna propozycja była 60/40, była to propozycja, coś musieliśmy wpisać,              
na spotkaniach było wiele dyskusji. Wypracowana kwota to kompromis 
wypracowana podczas spotkań. 
 
Urszula Sobik 
Sołectwa w tej sytuacji są na straconej pozycji, zdanie sołtysów widzę, że                    
w ogóle się nie liczyło bo poszło 50/50,a nie 10% tak, jak proponowali, nawet                  
w głosowaniu będziemy na straconej pozycji, wyraziłam swoje zdanie i ogromne 
niezadowolenie sołtysów.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Pracując w Zespole zaczęliśmy od tego, czy chcemy budżetu tylko 
ogólnomiejskiego, tylko na jednostki pomocnicze czy jednostki pomocnicze                           
i ogólnomiejski.  
 
Anna Hetman 
Wariant tylko na jednostki nie wchodzi w grę.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Potem były tarcia i dyskusje ile procent przeznaczyć, po wielu dyskusjach 
Zespołu padła propozycje 50/50. Następnie przechodziła sprawa podziału tych 
środków w różnych kombinacjach.  Dyskusje obejmowały co ma być najbardziej 
ważne w podziałach czy obszar czy zwiększyć na mieszkańca. Wypracowano taki 
kompromis, nie miało to zamiaru zrobić nikomu na złość.  
 
Szymon Klimczak 
Mam wątpliwości co do podziału 2-40-40, sugeruję aby oddać tę sprawę radnym, 
drugie- kwota 1 150 tys. złotych na zadania ogólnomiejskie wydaje mi się za 
duża względem straty na rzecz jednostek pomocniczych.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Mam czternaście różnych kombinacji, swoje zdanie wyrabiałem na podstawie 
trzydziestu różnych kombinacji.  
 
Andrzej Matusiak 
Może być tak, że jak będzie projekt jeden duży miejski, to będzie to ciekawa 
inicjatywa, która przysłuży nam wszystkim. Można było zostawić tak, jak jest do 
tej pory, jeżeli budżet miasta pozwoli, to można zwiększyć, jeśli będziemy 
widzieli że jest dużo rzeczy podstawowych zrobionych, to dokładamy.  
 
Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –1, przeciw – 3, wstrzymujących się –1. 
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• Pismo w sprawie przekazania stosownych gruntów pod budowę nowej 
Komendy Policji i wsparcia finansowego projektu tejże budowy. 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 

• Pismo w sprawie podjęcia działań w mających na celu poprawę 
oznakowania dróg pożarowych. 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 

• Pismo w sprawie petycji/wniosku mieszkańców oś. Zofiówka w sprawie 
wprowadzenia strefy zamieszkania. 

 
Przewodniczący Komisji odczytał pismo.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Byłem tam dwa razy zobaczyć ten teren, sytuacja jest nieco skomplikowana, pod 
względem własności, część głównych dróg należy do gminy, większość do 
właścicieli nieruchomości. Przebudowa wlotu dotyczyłaby terenów będących 
własnością gminy, jednak właściciel nieruchomości również musiałby podjąć 
działania i techniczne przebudowy i wykonanie.  
 
Roman Foksowicz- I Zastępca Prezydenta Miasta.  
Weźmy pod uwagę, że jest tam brama wjazdowa do Laboratorium i terenu 
Kopalni. Są wjazdu z kilku stron, wprowadzenie tej strefy zablokowałoby 
możliwość stamtąd wjazdu. 
 
Maria Pilarska – Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji.  
Przeprowadzono analizy odnośnie strefy zamieszkania i strefy ruchu. Strefa 
ruchu to jest tam, gdzie drogi są wewnętrzne, nie podlegają przepisom Prawo  
o ruchu drogowym, wprowadzając tą strefę ruchu, wprowadzamy obowiązek 
dostosowania się do prawa ruchu drogowego. Strefa zamieszkania to generalnie 
wprowadzenie takich warunków, które aby wprowadzić, to musimy mieć 
świadomość, że tą strefę można tam wprowadzić. W strefie zamieszkania 
prędkość obowiązująca do 20 km/h, w strefie ruchu można ją wprowadzić 
ograniczeniami znakowymi, może być też taka sama. Jest druga sprawa, 
parkowanie tylko w miejscach wyznaczonych, miejsce parkingowe musi być 
zrobione zgodnie z przepisami.  
Jeżeli my powiedzmy, że zrobiliśmy taki program przebudów wszystkich 
parkingów na tym Osiedlu, co już analizowaliśmy, to trzeba by to wykonać, 
miejsc będzie dużo mniej, aktualnie pojazdy parkowane są często niewłaściwie, 
tam gdzie tylko samochód się zmieści, parkują na chodnikach, bo jest taka 
sytuacja. Jeśli udałoby nam się to dostosować do przepisów strefy zamieszkania, 
komuż my zrobimy tym na złość? Policji, która musi na każde wezwanie 
pojechać, temu kto źle zaparkował musi dać mandat. I kto zapłaci? Mieszkańcy. 
Taka sama sytuacja była na Osiedlu Boża Góra. Druga rzecz- wprowadzenie na 
niektórych miejscach tablic informacyjnych dotyczących parkowania tylko dla 
mieszkańców, tylko danego bloku. Na drogach publicznych własności miasta 
takie ograniczenie nie powinno mieć miejsca. Problem jest trudny bo budowano 
ciasne osiedla, nagle w każdym mieszkaniu jest po kilka samochodów. Kilka lat 
temu zrobiliśmy projekt parkingu przy ulicy Wodeckiego, większość tego projektu 
wykonaliśmy, nie jest on zrealizowany w całości, między innymi przy Wodeckiego 
2-4, gdzie ma być chodnik i możliwość miejsc postojowych i nie jest jeszcze w 
jednej części wykonany dlatego, że mieszkańcy się oburzyli, że za miejskie 
pieniądze został wykonany parking, na którym parkują górnicy. I to też jest 
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prawda, powstał parking, przy „Okrąglaku”, prywatny, razem z Prezydentem 
rozmawialiśmy w dzień otwarcia, powiedziano nam, że otworzą te wrota i będą 
mogli parkować mieszkańcy, otóż nie, nie stało się tak. Około 2 miesiące temu, 
na rozmowach z Jastrzębską Spółką Węglową, planuje, może już projektuje 
parking wielopoziomowy w okolicach istniejącego parkingu, dla pracowników.  
 
Roman Foksowicz 
To może nie rozwiązać problemu parkowania bo każdy chce jak najbliżej 
dojechać.  
 
Maria Pilarska 
Własnymi siłami pokażemy, jak by mogło wyglądać to Osiedle, jeśli byśmy mieli 
dostosować do strefy zamieszkania ale w tej sytuacji wprowadzenie takiej strefy 
nie przysporzy zadowolenia mieszkańcom. Osoba pisząca pismo, wie o czym 
pisze, ale nie zna skutków.  
 
Szymon Klimczak 
Rozwiązanie pośrednie to ograniczenie prędkości? 
 
Maria Pilarska 
Przy strefie ruchu, ale oni nie chcą strefy ruchu.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Czy będzie opracowane to opracowanie i pójdzie do właścicieli nieruchomości? 
 
Maria Pilarska  
Nie bardzo. Ustawienie nawet znaku to trzeba będzie pisać do Spółdzielni Nowa  
o ustawienie znaku. 
 
Tadeusz Markiewicz 
W jakim kierunku to pójdzie? W odpowiedzi jest nakreślone, jakie byłyby skutki 
wprowadzenia tego, jeśli mieszkańcy nadal by chcieli wprowadzenie jakiejś formy 
rozwiązania oznakowania czy gmina jest w stanie coś takiego zrobić? 
 
Maria Pilarska  
Nie ma form pośrednich, jest jedno lub drugie.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Być może sytuację złagodzi wybudowanie parkingu przez Spółkę. 
 
Roman Foksowicz 
Rozważamy wprowadzenie ruchu jednokierunkowego ale nie na całości.  
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 

•  Wszczęcie postępowania nadzorczego ws uchwały XII.117.2020r. RM. 
Jastrzębie-Zdrój. 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 

 
• Wszczęcie postępowania nadzorczego ws uchwały XI.104.2020r. RM 

Jastrzębie-Zdrój. 
 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
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• Rozstrzygnięcie nadzorcze ws uchwały XI.104.2020 RM Jastrzębie-Zdrój. 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono.  
 
Ad.7. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 13 października 2020r. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 13 października 2020r. przyjęto 
jednogłośnie.  
 
Ad.8. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji - Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim                        
za przybycie po czym zakończył posiedzenie. 

 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   

      Przewodniczący Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządu Terytorialnego 

Tadeusz Markiewicz 
 
 


